
Voorjaarsbrief 
 
Voorzitter.  
 
Waar te beginnen? Wellicht bij het belangrijkste punt. Maar wat is op dit moment het belangrijkste 
punt in onze mooie stad? Wij hebben daar lang over nagedacht en besloten dat belangrijkste punt 
waarschijnlijk het allereerste punt van het onderzoek ‘Stand van Stad’ moet zijn. Wat is dan dat 
punt? Ik citeer: Studenten blijven belangrijk voor de omvang van de bevolking.  
Daar kan ik het natuurlijk alleen maar mee eens zijn. Er is na een jaar van stagnatie weer een 
toename in het aantal studenten. En zoals de voorjaarsbrief ook schets, dit brengt ons als stad 
levendigheid dus we mogen hier blij mee zijn. Zoals het onderzoek stelt: De omvang van onze 
groeiende stad in een krimpende regio wordt in sterke mate bepaald door het aantal studenten in 
het hoger onderwijs. 
 
Echter dit brengt ook uitdagingen met zich mee. Allereerst in leefbaarheid. Gelukkig hebben we 
kunnen constateren dat langzamerhand steeds meer stadjers en studenten aangeven dat de 
onderlinge verstandhouding aan het verbeteren is. We zijn er nog niet maar de focus op het creëren 
van verbinding tussen deze doelgroepen werpt z’n vruchten af. Projecten als WIJS en Leven in Stad 
bewijzen hun waarde dus we moeten hierop blijven inzetten.  
 
Qua huisvesting zitten we nog wel met een uitdaging. Vorige week bij de rekening waren er 
complimenten voor de gerealiseerde cijfers van nieuwe jongereneenheden over het afgelopen jaar. 
Terecht, maar we zijn er nog niet. We hebben jarenlang de oplevercijfers niet gehaald dus hebben 
we een achterstand weg te werken. Alleen al de situatie afgelopen zomer rondom huisvesting van 
internationale studenten laat zien dat we nog een flinke stap moeten zetten. 
We waren dan ook bijzonder verbaasd dat we juist nu in de media lezen dat het college wil gaan 
handhaven op illegale kamerverhuur. Uiteraard is het goed om dit aan te pakken maar wij vragen ons 
af of dit het juiste moment is. Het gaat om 150 panden en we zien niet in hoe we dit adequaat 
kunnen opvangen als stad. Na een jaar van goede resultaten gaat dit wat ons betreft te snel, maar 
we laten ons graag overtuigen de het college. We pakken hier namelijk niet alleen de huisbazen mee 
maar ook de studenten die er wonen. Of huisbazen, huisjesmelkers in dit geval. Ik hoop dat de 
vrienden van SP opletten. Dit zijn nou huisjesmelkers, dit zijn ze. Niet elke huisbaas, maar deze wel.  
 
Voorzitter. We lezen dat we er langzamerhand in slagen om meer afgestudeerden van een baan te 
voorzien. Een mooie ontwikkeling maar we vragen ons af of er echt een verbetering is opgetreden. 
Toegegeven, er is een algemene banengroei in onze stad van 1,5 procent ten opzichte van 1,1 
procent landelijk. Na eerdere krimp is dit het tweede achtereenvolgende jaar van groei van de 
werkgelegenheid en dat laat ook zien dat we crisis echt achter ons hebben gelaten. 
Er vestigt zich in Groningen, zo stelt de voorjaarsbrief, netto meer hoogopgeleid talent dan dat er 
vertrekt, kortom: een train gain in plaats van brain drain. Ik moet u eerlijk bekennen dat ik nog nooit 
van train gain had gehoord maar we houden ‘m erin.  
Wat we belangrijk vinden is om te monitoren in hoeverre we er ook echt in slagen om met ons 
economische beleid afgestudeerden voor onze stad te behouden. We willen om die reden daarom 
graag die indicator weer in de begroting opnemen en daartoe dienen we een motie in. Het behouden 
van talent voor de stad zal altijd een doel blijven omdat het op meerdere vlakken zijn vruchten 
afwerpt dus belangrijk om deze ontwikkeling te blijven meten. 
Waar nog een verbeterpunt zit is de koppeling tussen studenten, lokale bedrijven en organisaties, 
vooral wat betreft de oriëntatie op ondernemerschap zo stelt het onderzoek Stand van Stad. Wij zien 
om ons heen echter wel schitterende initiatieven ontstaan rondom ondernemerschap maar dit is wel 
een punt waarop we ons als start-up city kunnen onderscheiden dus wij horen graag hoe het college 
hier tegenaan kijkt.  



Met dat er steeds meer starters en alleenstaanden in de stad wonen verandert ook de 
woonbehoefte. Er is een duidelijk doelgroep die een specifieke woonwens heeft waar we in moeten 
voorzien als stad en hier ligt een grote uitdaging, met name in de vrije sector huren. We vinden als 
Student en Stad dan ook niet terecht dat hier geen specifieke aandacht voor is in de begroting. Wat 
ons betreft is dit een aparte doelgroep met een aparte behoefte en moeten we dat ook op die 
manier terug laten komen in de begroting en hiertoe dienen we ook een motie in. 
Ook onderzoek Stand van Stad laat zien dat de druk op de woningmarkt van deze doelgroep 
aanwezig is. Ditzelfde geld voor ouderen. Als onderdeel van een toenemende vergrijzing en het 
langer zelfstandig wonen zal dit een toenemende vraag naar zorg en veranderingen in 
woonbehoeften betekenen in de komende jaren. 
 
Om als stad in te spelen op de toekomst zijn we druk bezig met Next City, een blauwdruk voor de 
toekomst en dat is goed. We moeten ageren in plaats van reageren en we stellen ons zo in staat om 
in meerdere mate in control te zijn over de toekomst. De leefkwaliteit wordt vergroot, zo blijkt ook 
uit alle onderzoeken en het draagt bij aan economisch succes. Het is goed dat we ambitieus zijn maar 
om een ding moesten we hardop lachen. De Voorjaarsbrief stelt:  
“We kunnen leren van Blue Zones: plaatsen waar mensen langer, gezonder en gelukkiger leven. 
We willen in Selwerd zo'n Blue Zone realiseren.” Hierin slaan we wat ons betreft door want Blue 
Zones bevinden zich bijvoorbeeld alleen al allemaal aan zee. Toegegeven de vijver in Selwerdhof 
heeft de allure van een zee maar of het ook volstaat voor het creëren van een Blue Zone betwijfelen 
wij. En als we hier dan toch voor gaan als stad waarom dan alleen Selwerd? Graag reactie van 
college. Wat ons betreft, blijf dromen maar blijf realistisch.  
 
 Dat geldt ook voor het vergroten van zeggenschap. Een groot gedeelte van de voorjaarsbrief gaat 
over het uitbreiden van zeggenschap, mogelijkheid tot het besteden van budgetten voor wijkraden. 
Het is niet dat we hier geen toekomst in zien maar we hebben nog niet een samenleving weten te 
creëren waarin iedereen meedoet en meepraat. Invloed is fantastisch maar zeggenschap en 
budgetten overhevelen, daar moeten we voor oppassen. We lezen wel dat het gebiedsgericht 
werken leidt tot een betere verhouding tussen bestuur, gemeentelijke organisatie en burgers, 
maatschappelijke instellingen en partijen. Is dat ook zo? Zijn hier cijfers van bekend? We horen dit 
graag, laten ons graag overtuigen want wij waken er toch voor dat de usual suspect het toneel 
krijgen. Als het echter echt zo is dat de algehele verstandhouding tussen stadbestuur en alle stadjers 
beter wordt, dan zien we dat graag onderbouwd tegemoet. Graag reactie van college.  
 
Groningen is een echte fietsstad. 43 procent van de verplaatsing gebeurt per fiets. Landelijk is dat 
nog geen 30 procent. In Groningen wordt het meest gefietst van alle gemeenten met meer dan 
50.000 inwoners. Het is dan ook belangrijk om fietsers centraal te stellen in besluitvorming. We 
zeggen vaak dat we dit doen maar toch hebben we hierbij af en toe onze bedenkingen, kijkend naar 
de Folkingestraat en nieuwe binnenstadvisie. We hopen dat de aandacht voor voetgangers niet ten 
koste gaat van die voor fietsers. We zijn in ieder geval blij om te lezen dat in de binnenstad 25 
procent extra openbare ruimte voor fietsers en voetgangers komt, er extra groen wordt toegevoegd 
en het fiets parkeren wordt aangepakt door middel van een flitsteam. Wij dienen nog een motie in 
om gratis framenummers te laten plaatsen, dit tegen diefstal.  
 
Tot slot voorzitter. Het gaat goed met de stad maar we zijn er nog niet.  
Nog steeds groeit één op de vijf kinderen in de gemeente Groningen op in een gezin met een 
minimuminkomen. Dat cijfer is al jaren zo en daar hebben we nog niets aan kunnen doen. Het staat 
hoog op de agenda, we zetten ons hiervoor in om dit terug te brengen maar het blijft een uitdaging. 
Ook zijn er nog enige knelpunten, waarvan de grootste BUIG is. Een onontkoombaar gegeven waar 
we als stad toch mee moeten dealen.  
 



We zien toekomst positief tegemoet. We groeien als stad, net als de economie, de sociale projecten, 
de inclusieve samenleving en we heten steeds meer mensen welkom in de stad. Internationals, 
nieuwe Groningers, studenten, gezinnen. Ook de continuering van Shelter City is hier een mooi 
voorbeeld van.  
Ik sluit graag af met het belangrijkste punt op dit moment in Groningen volgens Stand van Stad: 
De omvang van onze groeiende stad in een krimpende regio wordt in sterke mate bepaald door het 
aantal studenten in het hoger onderwijs. 
 
 
 
 
 
 
 


